
Protokół Nr XXXIX/ 06

z obrad XXXIX sesji Rady Miejskiej w Miliczu w dniu 16 marca 2006 r. 

Obrady rozpoczęły się o godz. 14,00 i przewodniczył im Przewodniczący Rady Miejskiej w 
Miliczu Edward Rybka W obradach sesji Rady uczestniczyło 19 radnych, nieobecna radna 
Ewa  Tomaszewska.  Na  sesje  spóźnili  się  radni:  Edmund  Bienkiewicz,  Adam Jaskulski  i 
Dariusz Stasiak.  ( lista obecności – zał. nr 1)

    Przewodniczący  Rady  stwierdził  quorum,  przy  którym  Rada  może  obradować  i 
podejmować  prawomocne  decyzję.  Przywitał  przybyłych  na  sesję:  Burmistrza  Ryszarda 
Mielocha, Zastępcę  Burmistrza Jadwigę Miłkowską,  Zastępcę Komendanta Powiatowego 
Policji  w Miliczu  mł.  inspektora mgr Mirosława Maciejaka,  Naczelnika sekcji  prewencji 
podinspektora  mgr Roberta Dudka, kierowników wydziałów Urzędu Miejskiego w Miliczu 
sołtysów  przedstawicieli partii i organizacji społecznych, prasy lokalnej.

    Przewodniczący Rady poinformował Radę, że nie wpłynęły wnioski o zmianę porządku 
obrad sesji w związku z tym Rada  obradować będzie wg porządku dostarczonego radnym 
wraz z zawiadomieniem na sesję.

Porządek obrad XXXIX sesji Rady Miejskiej w Miliczu:

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
3. Sprawozdanie Burmistrza z realizacji zadań własnych  gminy w okresie między 
     sesjami.
4. Podjęcie uchwał w sprawie:
     1) przyjęcia strategii rozwiązywania problemów społecznych,
     2) wystąpienia Gminy Milicz ze stowarzyszenia Wielkopolski Bank Żywności,
     3) pokrywania kosztów utrzymania etatu Policji,
     4) udzielenia pomocy finansowej Gminie Krotoszyn z przeznaczeniem na remont 
          schroniska dla bezdomnych zwierząt,
     5) zmieniającej uchwałę w sprawie ustanowienia strefy płatnego parkowania i 
         wprowadzenia opłat za parkowanie pojazdów  samochodowych w tej strefie,
     6) regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków,
     7) zmiany składów osobowych stałych komisji  Rady.
5. Interpelacje i zapytania.
6. Komunikaty, wolne głosy i wnioski.
7. Zamknięcie sesji.
                                                                        (zawiadomienie i porządek obrad – zał. nr 2)

W punkcie 2 porządku obrad – Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji – Przewodniczący 
Rady  poinformował, ze protokół z obrad XXXVIII sesji Rady Miejskiej w Miliczu w dniu 2 
lutego 2006 r. był do wglądu na stanowisku ds. obsługi  Rady. Zapytał o uwagi do protokołu. 
Uwag nie zgłoszono i Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad przyjęciem protokołu.
Rada protokół przyjęła jednogłośnie.

W punkcie 3 porządku obrad  – Sprawozdanie Burmistrza z realizacji  zadań własnych 
gminy  w  okresie  między  sesjami –  o  przedstawienie  sprawozdania  został  poproszony 
Burmistrz Ryszard Mieloch.



Burmistrz Ryszard Mieloch zaprezentował informację z działalności w okresie od 2 lutego do 
dnia sesji. Pisemna informacja stanowi zał. nr 3 do protokołu.
     Burmistrz złożył także Radzie  informację o zgłoszonych żądaniach, o których mowa 
w art. 36 ust. 1-3 i ust. 5, wydanych decyzjach o których mowa w art. 37 ust. 6 i 7 ustawy 
z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym ( Dz. U. z 2003 
r. Nr 80 poz. 717 z późniejszymi zmianami). 

( pisemna informacja zał. nr 3)

W sprawie informacji  z działalności  Burmistrza w okresie między sesjami pytali:

1) radny  Bronisław Bienkiewicz  pytał  odnośnie  pkt  5-  o  ogłoszone  postępowanie  w 
trybie  przetargu   nieograniczonego  na   modernizację  kompleksu   świetlicowo  – 
rekreacyjnego we wsi Gądkowice,

    Burmistrz Ryszard Mieloch poinformował, że zadanie to zostało przyjęte do realizacji w 
ramach programu  rozwoju miejscowości, który został przyjęty przez Radę w lutym ubiegłego 
roku i realizowany jest w ramach środków unijnych.

Radny Bronisław Bienkiewicz twierdził, że Gądkowice są uprzywilejowane  i radny Pawlak 
nie może twierdzić, że tylko Sułów ma realizowane zadania.

2) radny  Ryszard  Ochowicz  zapytał  w  sprawie  podjętego  postępowania  w  sprawie 
budowy pawilonu handlowo – usługowego na działce nr 130/1 AM 14 w Miliczu 

      ( dot. działki wniesionej aportem przez Gminę Milicz do TBS )

       Burmistrz  Ryszard  Mieloch  wyjaśnił,  że  minął  12  miesięczny  okres  zawieszenia 
postępowania   w  sprawie  wniosku   o  ustalenie   warunków  zabudowy,  w  którym  nie 
uchwalono miejscowego planu – terenu „D” położonych w obrębach Godnowo, Wszewilki, 
Stawiec, Gogołowice, Świetoszyn, Milicz.  W chwili obecnej są na etapie uzgodnień i  jak 
zapewnił  nie  są  to  ukierunkowania  na  budowę  „supermarketu”.  Poinformował  także,  że 
zgłosił się do Burmistrza przedstawiciel TBS w Górze z chętnym do przejęcia działki na cele 
budowy mieszkań i  z zamiarem zapłacenia Gminie „wartości aportu”. W Urzędzie Miejskim 
organizowane jest  spotkanie wykonawcy  z ewentualnymi nabywcami mieszkań i od ilości 
chętnych na nowe mieszkania zależeć będzie dalsza decyzja inwestora.

W punkcie 4 porządku obrad – Podjęcie uchwał w sprawie:

1) przyjęcia strategii rozwiązywania problemów społecznych,
  
   Przewodniczący Rady poinformował, że strategia była przedmiotem prac komisji  Rady.
Zapytał   -  czy są  uwagi  do przedłożonego projektu?  Pytań i  uwag nie  zgłoszono w 
związku z tym Przewodniczący Rady zarządził  głosowanie nad  przyjęciem uchwały.

Wynik głosowania:  głosowało 19 radnych, za przyjęciem uchwały oddano 19 głosów.

Uchwała Nr XXXIX / 289/06
Rady Miejskiej w Miliczu

z dnia 16 marca 2006 r.
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w sprawie przyjęcia strategii rozwiązywania problemów społecznych

( zał. nr4  )
2) wystąpienia Gminy Milicz  ze stowarzyszenia Wielkopolski Bank Żywności,

        Pytań i uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Przewodniczący Rady zarządził 
głosowanie nad przyjęciem uchwały.
Rada uchwałę przyjęła jednogłośnie – 19 głosów za.

Uchwała Nr XXXIX/ 290/ 06
Rady Miejskiej w Miliczu 

z dnia 16 marca 2006 r.

w sprawie wystąpienia Gminy Milicz ze stowarzyszenia Wielkopolski Bank Żywności

( zał. nr5 )

3) pokrywania kosztów utrzymania etatu Policji

Przewodniczący  Komisji  Porządku  i   Ochrony  Środowiska  Artur   Gajowy 
poinformował, że w dniu 7 marca 2006 r. odbyło się posiedzenie Komisji Porządku i 
Ochrony  Środowiska.  Głównym zagadnieniem jakim zajmowała  się  Komisja  była 
ocena stanu  bezpieczeństwa na terenie Gminy Milicz oraz opinia uchwały w sprawie 
pokrywania kosztów utrzymania etatu  Policji.  W posiedzeniu Komisji uczestniczyli 
przedstawiciele Komendy Powiatowej Policji w Miliczu w osobach: mł. inspektora 
mgr Mirosława Maciejaka  - Zastępcy Komendanta Powiatowego Policji w Miliczu i 
podinspektora  mgr Roberta Dudka  - Naczelnika sekcji prewencji.
   Oceniając  stan  bezpieczeństwa  na  terenie  Gminy  Milicz  należy  zauważyć,  że 
Gmina plasuje się w czołowych miejscach  w skali województwa ale  jak wszystkie 
komendy  policji , boryka się z problemami braku kadr.
    Komisja  pozytywnie  odniosła  się  do  propozycji  zawartej  w   rozpatrywanym 
projekcie uchwały. Jak zauważył,  może być posądzany o lobbing z uwagi na to, że 
sam jest policjantem, ale wie  jakim kosztem osiąga się dobre wyniki.

Burmistrz Ryszard Mieloch powiedział, że docierały do Niego głosy: po co wyręczać 
policję, po co wyręczać państwo, wyrzucane pieniądze w błoto.
Oświadczył, że nie są to marnowane środki  i gdyby miał to zrealizować ze środków 
prywatnych,  też  by  za  tym optował,  bowiem sprawa  bezpieczeństwa  rodziny  jest 
najważniejsza  ,  z  całą  świadomością  opowiada  się  za  takim  rozstrzygnięciem  i 
przedkłada Radzie projekt  do zatwierdzenia.

Radny Stanisław Kuśnierz nie  miał wątpliwości,  że będzie się opowiadał przeciw 
takiemu rozwiązaniu. Wskazywał na rozbieżności w informacjach: wg „ Kuriera… 
„  w  ubiegłym  roku  z  takim  wnioskiem  do  Burmistrza  zgłosiła  się  Policja,  na 
posiedzeniu Komisji Budżetowo – Gospodarczej  Burmistrz oświadcza, że jest to Jego 
inicjatywa – pozostawia to bez komentarza. Zarzucił, że poprzez doniesienia lokalnej 
prasy jest dezinformacja : Zastępca Burmistrza mówi, że zadanie będzie kosztowało 
50 tys. zł natomiast Burmistrz twierdzi, że 40 tys. zł.
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     Jak zauważył sprawa bezpieczeństwa jest niewątpliwie ważną sprawą, ale jeden 
dodatkowy etat nic nie rozwiąże. Stworzenie dodatkowych 3 – 4 etatów może mieć 
skutek w postaci poprawy bezpieczeństwa w terenie, a sądzenie że ten  jeden policjant 
będzie do dyspozycji Burmistrza jest bardzo wątpliwe.
    Poinformował,  że  przeprowadzał  rozmowy  w  tej  sprawie  z  poprzednikiem 
komendanta  i  uzyskał  odpowiedź,  że  w  pierwszej  kolejności  będą  zabezpieczane 
zadania własne,  a  Burmistrz  będzie  miał  prawo żądać desygnowania policjanta  do 
określonych  spraw.  Zauważył  także,  że  jeśli  ludzie  będą  mieli  pracę,  to  wówczas 
będzie bezpieczniej. Z przedłożonej propozycji są wątpliwe korzyści , skutek decyzji 
Rady  będzie  taki  -   –związanie  umową na  okres  5  lat  ,  a  należy  także  mieć  na 
względzie to, że jest to już końcówka kadencji Rady i Burmistrza.

Wiceprzewodniczący   Rady  Arkadiusz  Korol  na  wstępie  poprosił,  aby  Jego 
wypowiedzi nie traktować jako wypowiedzi przeciw policji. Powiedział, że kiedy był 
radnym powiatowym to inicjował działania pomocy dla KPP -  przypomniał także, że 
policja w pewnym względzie podlega pod powiat. Zwrócił uwagę radnych na to, że w 
szkołach gminnych brakuje psychologów i  nie  jest  to bez znaczenia na późniejsze 
bezpieczeństwo publiczne.
    Przywołując porozumienie - § 9  (  zwrócił uwagę na to, że radni nie otrzymali  
tekstu  rozporządzenia  Ministra  Spraw Wewnętrznych  i  Administracji)   policjant  w 
pewnym zakresie będzie na usługi Gminy, ale uważa iż można dokonać zmian poprzez 
odbiurokratyzowanie  działalności  policjanta  –  „wyjście   za  biurek”   i  wtedy  jest 
nadzieja, że będzie zmiana na korzyść.  Zapowiedział, że wstrzyma się od glosowania, 
Gmina  wspomaga  działalność  policji  poprzez  różne  formy  pomocy  np.  system 
monitorowania.

Radny Bronisław Bienkiewicz oświadczył, że był przeciwny tej inicjatywie i wyraził 
takie stanowisko na posiedzeniu Komisji Porządku i Ochrony Środowiska . Zauważył, 
że radnym nie został dostarczony załącznik do porozumienia  i nie wiadomo ile tak 
faktycznie będzie Gminę kosztować ten etat, bowiem to nie będzie tylko „ pałeczka i 
czapeczka”.  Uważa,  że  policja  potrzebuje  pomocy  w  zakresie  zakupów  sprzętu: 
samochody, komputery , paliwo itd.
   Powiedział także, że nie widać w terenie dzielnicowych- wypowiadając się w tej 
kwestii  na  Komisji  został  opacznie  zrozumiany,  jakoby  dzielnicowy  musiał  się 
meldować u radnego. Przyjęcie proponowanego rozwiązania skutkować będzie  tym, 
że będą koszty i w zasadzie niewiele się zmieni. Opowiedział się za wspomaganiem 
finansowym  różnych  akcji  mających  na  celu  poprawę  stanu  bezpieczeństwa   np. 
pomoc na zakup paliwa dla „akcji drogówki” z Wrocławia.
   Zwracał także uwagę na to, że policjanci wykonują szereg czynności biurowych co 
pochłania sporo czasu np. pisanie raportów. Oświadczył, że szanuje pracę policjantów 
ale opowiada się przeciw finansowaniu etatu, jest za jednorazową pomocą finansową 
czy rzeczową.

Radny  Stefan  Hołobyn  podzielił  się  swymi  dylematami  w  sprawie  projektu– 
zastanawiał się czy radni powinni glosować nad takim projektem uchwały z uwagi na 
to,  że  jest  to  końcówka  kadencji  Rady,  może  nowa  władza  będzie  miała  inną 
koncepcję  działania  (  być  może  będzie  ten  sam  Burmistrz).  Według  zapisów  w 
porozumieniu Gmina związana jest  decyzją przez okres 5 lat.   Nie wiadomo skąd 
będzie finansowanie przedsięwzięcie – czy np. z obligacji?  W tej Gminie jest spore 
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zadłużenie  i  jeśliby  Gmina  miała  dobrą  kondycje  finansową  to  byłby  za  takim 
rozwiązaniem. Uważa, że nie należy „ zarzynać” działalności przyszłych kadencji .

Radny Dariusz Stasiak opowiadał się za udzieleniem, pomocy finansowej Komendzie 
Powiatowej Policji  w Miliczu i wysokości tegorocznego budżetu na to zadanie( tyle  
ile Burmistrz zamierza w tym roku przekazać w związku z proj. uchwały)i pozostawić 
możliwość  zadysponowania  kwotą  Komendantowi,  który  zdecyduje,  czy  potrzeba 
samochodu,  komputera  czy  innego  sprzętu   lub  sfinansowanie  jakiś  działań 
prewencyjnych. Twierdził, że jeden samochód jest wstanie zabezpieczyć pracę 10-15 
policjantów. Zastrzegł jednak, że zgłoszona propozycja nie ma na celu zamknięcie 
tematu, uważa iż taka debata winna się odbyć, ale  już w przyszłej kadencji Rady. 
Wypowiedział się przeciw podejmowaniu przedłożonej inicjatywy sfinansowania etatu 
policji.

Burmistrz Ryszard Mieloch odnosząc się do wypowiedzi radnych oświadczył, że wie 
co mówił  i jakie były udzielane informacje. Na posiedzeniu Komisji Budżetowo – 
Gospodarczej  Skarbnik  Gminy  informował  w  jakim  dziale  budżetu   Gminy  będą 
zapisane środki na ten cel, natomiast  Przewodniczący Hupało informował, że sprawa 
ta  była  przedmiotem  wspólnego  rozważania  z  Komisją  Porządku  i  Ochrony 
Środowiska jaka miała miejsce w roku poprzednim – w grudniu, debata była na sali nr 
4.
    W rozmowie z Komendantem Powiatowym Policji  ustalano  w jakim zakresie 
Gminie  potrzebna  jest  pomoc  policji.  Wskazywał  na  potrzebę  wspomagania 
pracownic OPS, bowiem wielu podopiecznych jest bardzo agresywnych. Gmina także 
wydaje spore środki na wywóz śmieci z nielegalnych wysypisk. Gmina nie posiada 
kompetencji  do egzekwowania porządku - policjant może wręczyć mandat.
    Jak zauważył miasto jest spokojne bez przemysłu, wiele problemów jest na wsiach.
  Zwrócił również uwagę na to, że nie jest to umowa, jest to porozumienie, a Rada 
podejmując  uchwałę  daje  upoważnienie  do  podpisania  szczegółowej  umowy. 
Powiedział także, że nie będzie to policjant określony co do nazwiska i imienia, który 
będzie  pomagał  gminie  w  realizacji  zadań,  ale  będzie  to  wolny  w  danym czasie 
policjant. Oświadczył ponownie – że jest to inicjatywa Burmistrza, a nie Komendanta 
Policji i i roczny koszt utrzymania etatu ( wg wyliczeń  Skarbnika) wynosi ok. 43 tys. 
zł.

Radny  Edmund  Bienkiewicz  powiedział,  że  wsłuchując  się  w  głosy  uczestników 
dyskusji   usłyszał  szereg  argumentów  przemawiających  za  słusznością  przyjęcia 
proponowanego rozwiązania, ale  zgłoszone wątpliwości także zasługują na uwagę.
Zastanawiał się – czy propozycja jest skuteczna?  chce aby pieniądze publiczne były 
wydawane z przekonaniem.  Należy mieć także na uwadze wiele problemów z jakimi 
boryka   się Burmistrz.  Ważna  jest  też treść porozumienia.  Zaproponował, aby w 
uchwale  w  §  1  pkt  3  zapisać :  „  Warunki  pokrycia kosztów utrzymania etatu i  
szczegółowe zasady współpracy określi porozumienie zawarte pomiędzy Burmistrzem 
Gminy  Milicz  a  Komendantem  Wojewódzkim  Policji  we  Wrocławiu,  zatwierdzone 
przez Komendanta Głównego Policji i zaopiniowane ……… „  - tu radny Bienkiewicz 
zgłosił dwie możliwości ; zaopiniowanie przez Radę Miejską lub zaopiniowanie przez  
Komisję Porządku i Ochrony Środowiska”.

Przewodniczący Komisji  Budżetowo – Gospodarczej Edward Milian poinformował, 
że  na  Komisji   tak  samo  jak  na  dzisiejszej  sesji  były  rozbieżności  i  zgłaszane 
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wątpliwości,  jednak   nie  została  zgłoszona  żadna  inicjatywa  co  do  zmiany  treści 
uchwały. Ostatecznie stanowisko Komisji wobec uchwały było negatywne tj. 4 głosy 
za, głosów przeciw – 6 i 3 glosy wstrzymujące się.
Powstała  sytuacja  taka,  że  są  dwa wnioski  jeden o  odstąpienie  od podejmowania 
uchwały  natomiast  drugi  zmierza  do  zmiany jej  treści  i   Rada  winna  się  do  nich 
odnieść.

Radny Edmund Bienkiewicz uważał, że  zgłoszony przez Niego wniosek nie zmienia 
zakresu realizacyjnego. Prawnik winien  wyjaśnić – czy opiniowanie porozumienia 
można  z cedować na Radę?   § 2 uchwały określa, iż  wykonanie uchwały powierza 
Burmistrzowi. Zawnioskował o parę minut przerwy w obradach  w celu dokonania 
niezbędnych wyjaśnień.

Radny  Dariusz  Stasiak  przypomniał  ,  że  jest  także   Jego  wniosek  o  przekazanie 
środków  dla  policji  w wysokości  środków  planowanych na rok bieżący.  Wyraził 
stanowisko,  że Rada  powinna upoważnić  Burmistrza do przekazania  środków  w 
wysokości 45 tys. zł  na rzecz Komendy Powiatowej w Miliczu na zakup sprzętu lub 
sfinansowanie innych potrzeb policji wg uznania Komendanta. Swój wniosek określił 
jako najdalej idący.

Radny Stanisław Kuśnierz  zwrócił  uwagę Rady na  to,  że  padły  wnioski  formalne 
zgłoszone przez  radnych Edmunda Bienkiewicza i Stefana Hołobyna o różnej treści. 
Wniosek radnego Hołobyna zmierza w kierunku odłożenia podjęcia  tej uchwały w 
czasie.  

Radny Stefan Hołobyn uzupełnił wypowiedź przedmówcy i poinformował, że Jego 
wniosek  o odłożenie projektu uchwały   ma na celu pozostawienie tej decyzji - co do 
finansowania etatu policji-  w gestii nowej Rady,  co będzie miało miejsce już w tym 
roku.

Przewodniczący  Rady  podejmując  tok  wnioskowania  radnego  powiedział,  że  inne 
uchwały też można odłożyć bowiem będą nowe wybory.  Wypowiedź ta  wywołała 
niezadowolenie po stronie radnego Holobyna i doszło do polemiki pomiędzy  radnym 
i Przewodniczącym Rady.

Radny Bronisław Bienkiewicz zwracając się do radnego Stasiaka pytał – czy może 
Gmina Krośnice coś dołoży  do nowoczesnej policji? ( wypowiedź radnego wywołała 
ogromną radość  wśród obecnych na sali).

Przewodniczący  Rady o godz. 14,55 ogłosił 15 minutową przerwę w obradach.

Wznowienie obrad nastąpiło o godz. 15,10 i kontynuowano debatę  nad uchwałą w 
sprawie pokrywania kosztów utrzymania etatu Policji.

Przewodniczący Rady udzielił głosu przedstawicielowi  Komendy Powiatowej Policji 
w  Miliczu  –  Naczelnikowi  sekcji  prewencji  podinspektorowi  mgr  Robertowi 
Dudkowi.

Podinspektor  Robert  Dudek   zapewnił,  że  nie  obrażą  się  na  żadną  decyzję  jaka 
zapadanie na tej sali.  Zapewniał także , że Policja wykonuje zadania na nią nałożone i 
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z Jego obserwacji nie wynika jakoby dzielnicowi siedzieli za biurkiem,  twierdził  że 
są w terenie.
        Potwierdzał dobrą współpracę z władzami Gminy  oraz przedstawił techniczną 
możliwość realizacji zadań na rzecz gminy w ramach opłacanego etatu. 
   Przypomniał  także,  że  we  wcześniejszych  latach   była  rozważana  koncepcja 
powołania  straży miejskiej, ale jak wykazuje praktyka, nie jest to rozwiązanie dla 
takich małych gmin jak Milicz.
   Podziękował radnym za udział w dyskusji i za wszystkie wyrażone głosy zarówno 
za jak i przeciw koncepcji finansowania etatu policji.

Przewodniczący Rady stwierdził, że każdy ma prawo mieć swoje zdanie.
Przypomniał,  że zostały zgłoszone trzy wnioski: radnego Edmunda Bienkiewicza – 
zmiana treści uchwały, radnego Stefana Hołobyna o odłożenie  decyzji o przyjęciu 
uchwały w czasie tj. do nowej Rady  oraz wniosek radnego Stasiaka, który zmierza do 
podjęcia całkiem nowej uchwały o dofinansowanie policji – kwota 35 tys. zł –( kwoty 
dotacji dla Policji ulegały ciągłej modyfikacji wcześniej była mowa nawet o 45 tys. zł,  
innym razem w wysokości środków przewidzianych w budżecie  na ten rok)    co w 
świetle obowiązującego prawa jest niemożliwe na tej sesji, bowiem należy wypełnić 
całą  procedurę  związaną z podejmowaniem  nowej uchwały.

Przedstawione stanowisko nie znalazło uznania u radnego  Stasiaka. Rady stwierdził, 
że podjęto taki statut Gminy, który stwarza tak nieprawdopodobne sytuacje.

Przewodniczący Rady zacytował   § 74 ust.  3  statutu  w którym uregulowana jest 
kolejność glosowania  wniosków:
„3. Kolejność głosowania wniosków dotyczących projektu uchwały jest następująca:

1) głosowanie wniosku o odrzucenie uchwały:
2) głosowanie wniosku o odesłanie projektu uchwały do komisji problemowej lub 

projektodawcy:
3) glosowanie poprawek;
4) głosowanie nad uchwałą wraz z przyjętymi poprawkami.”

              Radny Stefan Holobyn oświadczył, że chcąc ułatwić sytuację wycofuje swój 
  wniosek.

   Radny Ryszard Ochowicz zgłosił wniosek aby głosować na treścią uchwały 
   zgłoszonej przez  Burmistrza.
  
  Radny Edward Milian zwrócił uwagę Rady na to, że w chwili obecnej kolejność 
glosowania  wniosków winna być następująca:
1) jako pierwszy wniosek radnego Edmunda Bienkiewicza o zmianę treści uchwały,
2) podjęcie uchwały z ewentualnymi poprawkami.

             Przewodniczący Rady poprosił  radnego Edmunda Bienkiewicza o powtórzenie 
treści zmiany zapisu ust. 3 w § 1.

Radny Edmund Bienkiewicz przestawił  proponowane brzmienie zapisu  ust. 3 w  § 1
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„ 3.  Warunki  pokrycia kosztów utrzymania etatu i  szczegółowe zasady współpracy  
określi porozumienie zawarte pomiędzy Burmistrzem Gminy Milicz a Komendantem 
Wojewódzkim  Policji  we  Wrocławiu,  zatwierdzone  przez  Komendanta  Głównego 
Policji   i zaopiniowane przez Radę Miejską w Miliczu.”

Sekretarz  Gminy  Bolesław  Felka  wyraził  stanowisko,  że  „Nadzór”  uchyli  uchwałę 
bowiem wykonanie uchwały należy do burmistrza.

Burmistrz Ryszard Mieloch zapewniał, że projekt porozumienia zostanie przedstawiony 
komisjom Rady  do opinii.

Przewodniczący Rady  zarządził glosowanie nad wnioskiem zgłoszonym przez radnego 
Edmunda Bienkiewicza; wynik głosowania:

                                                                                 glosowało  16 radnych z tego:
                                                                                 głosy za – 8
                                                                                  przeciw – 5
                                                                                  wstrzymujące się – 3

       Przewodniczący Rady  stwierdził, że wniosek został przyjęty i zarządził głosowanie 
nad przyjęciem uchwały:.

Radny Edmund Bienkiewicz stwierdził,  że skoro wniesiona poprawka ma skutkować 
stwierdzeniem nieważności uchwały, to się z niej wycofuje.

Przewodniczący  Rady   przeprowadził  głosowanie  nad  przyjęciem  uchwały  z 
uwzględnieniem przyjętej poprawki.
Wynik  głosowania:  głosowało  19  radnych  z  tego  głosy  za  –  10,  przeciw  –  8  i 
wstrzymujące się – 1.

Uchwała Nr XXXIX / 291/06
Rady Miejskiej w Miliczu

z dnia 16 marca 2006 r.
w sprawie pokrywania kosztów utrzymania etatu Policji

( zał. nr 6)

4) udzielenia pomocy finansowej Gminie Krotoszyn  z przeznaczeniem na remont 
    obiektu schroniska dla bezdomnych zwierząt,

 
Radny Adam Jaskulski  zauważył, że na posiedzeniu  Komisji Porządku i Ochrony 
Środowiska  była  mowa o  innej  kwocie  niż  jest  zapisana  w  projekcie  uchwały   i 
chodziło o kwotę ok. 9 tys. zł, w projekcie uchwały zapisana jest kwota 13.312 zł.

Kierownik Wydziału ….. Krzysztof Milian wyjaśnił, że początkowo chodziło o kwotę 
            jaka jest zapisana w projekcie uchwały, ale ostanie wyliczenia w oparciu o liczbę 
             mieszkańców daje kwotę niższą.

Zgłoszono poprawkę  do § 2 określając zapis „ do  wysokości 13.312  zł.”
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Przewodniczący  Rady  wyraził  niezadowolenie  wobec   powstałej  rozbieżności  w 
zapisach, a kwotach opiniowanych na posiedzeniach Komisji .

Zarządził glosowanie nad przyjęciem poprawki.
Wynik  głosowania;  głosowało  18  radnych  z  tego  głosy  za  –  12,  przeciw  –  0  i 
wstrzymujące się – 6.

Następnie  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem  uchwały;  wynik  glosowania: 
głosowało 18 radnych  z tego glosy za – 12, przeciw – 0 i wstrzymujące się – 6.

Uchwała Nr XXXIX/ 292/06
Rady Miejskiej w Miliczu

z dnia 16 marca 2006 r.
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Krotoszyn z przeznaczeniem na 

remont obiektu schroniska dla bezdomnych zwierząt 

( zał. nr 7 )

5) zmieniająca uchwałę w sprawie ustanowienia strefy płatnego parkowania 
i  wprowadzenia  opłat  za  parkowanie  pojazdów samochodowych  w tej 
strefie

                Radny Arkadiusz Korol twierdził, że niepotrzebnie podnosi się stawkę i wprowadza 
                pierwszą godzinę parkowania ( obecnie obowiązuje opłata za  pierwsze 0,5 godz.),  
                bowiem spowoduje to zmniejszenie rotacji  samochodów, a miejsc parkingowych 

nie jest zbyt wiele w Rynku i już są problemy ze znalezieniem wolnego miejsca. 
Jeśli zmiana  miałaby przynieść korzyści, to byłby za, ale  jak widać „ nabije to tylko 
kieszeń” obsługującemu parking.

                    Przewodniczący Komisji Budżetowo – Gospodarczej Edward Milian 
                 poinformował, że Komisja analizowała projekt uchwały  i został on przez Komisje 
                 zaakceptowany.
                    
                    Przewodniczący  Rady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały.

  Wynik głosowania: głosowało 17 radnych z tego głosy za – 9, przeciw – 5 i 
wstrzymujące się – 3.

Uchwała Nr XXXIX / 293/06
Rady Miejskiej w Miliczu
z dnia  16 marca 2006 r.

zmieniająca uchwałę w sprawie ustanowienia strefy płatnego parkowania i 
wprowadzenia opłat za parkowanie pojazdów samochodowych w tej strefie

( zał. nr 8 )

6) regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków

Przewodniczący Rady  zwrócił się do Rady z zapytaniem – czy odczytywać tekst 
projektu uchwały mając na względzie  jego obszerność?
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Radni zdecydowanie opowiedzieli  się za pominięciem odczytywania tekstu,  gdyż 
tekst jest obszerny a radni mają tekst projektu uchwały.
 
Radny  Arkadiusz Korol dociekał jaki sens ma zapis § 35 projektu uchwały 
mówiący o poborze wody na cele pożarowe z sieci będącej w posiadaniu ZUK.

Dyrektor  ZUK-u wyjaśnił,  że  są  to  wyznaczone hydranty z  których  Powiatowa 
Straż Pożarna oraz straż ochotnicza pobiera wodę i nie chodzi tu o pobór wody w 
czasie trwania akcji  gaśniczej.

Radny Arkadiusz Korol dociekał dalej – czy jeśli w trakcie akcji gaśniczej pobiera 
się wodę, to nie ma refundacji?

Dyrektor  ZUK  wyjaśnił,  że  w  czasie  trwania  akacji  gaśniczej  nie  ma 
przeciwwskazań do  pobierania wody w innych miejscach.

Przewodniczący Rady  zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały.
Wynik glosowania:  głosowało 17 radnych za przyjęciem uchwały  oddano 13 
głosów, głosów przeciw – 0 i wstrzymujących się – 4

Uchwała Nr XXXIX/ 294/06
Rady Miejskiej w Miliczu
z dnia  16 marca 2006 r.

w sprawie regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków

( zał. nr 9)

7) o  zmianie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  składów  osobowych  stałych 
komisji Rady

Pytań  i  uwag  do  projektu  uchwały  nie  zgłoszono.  Przewodniczący  Rady 
zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. Wynik głosowania; głosowało 
17 radnych z tego głosy za – 11, przeciw – 0 i wstrzymujące się – 6.

Uchwała Nr XXXIX/ 295/06
Rady Miejskiej w Miliczu
z dnia  16 marca 2006 r.

o zmianie uchwały w sprawie ustalenia składów osobowych stałych 
komisji Rady 

( zał. nr 10)
              

Przewodniczący  Rady  oświadczył,  że  została  wyczerpana  część  porządku  obrad 
związana z podejmowaniem uchwał.

W punkcie 5 porządku obrad –  Interpelacje i zapytania –Przewodniczący Rady 
poinformował, że w okresie między sesjami nie było  zgłoszonych interpelacji.
Zapytań ze strony radnych też nie było w związku z tym przystąpiono do realizacji 
punktu 6 –Komunikaty, wolne głosy i wnioski.
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     Przewodniczący Rady  poinformował, że o zabranie głosu na dzisiejszej sesji 
poprosił  pan Czesław Sadrakuła Prezes Stowarzyszenia Partnerskiego „Milicz” , 
który chce przedstawić Radzie informację z działalności Stowarzyszenia w związku 
z 5 – leciem partnerstwa Milicz – Lohr  i udzielił głosu wnioskującemu.

Pan Czesław Sadrakuła zabierając głos powiedział m.in.:

1) Stowarzyszenie  Partnerskie  „Milicz”   powstało  w  2001  r.  z  inicjatywy 
Burmistrza  Milicza  Waldemara  Walla  i  zostało  zarejestrowane  w  Krajowym 
Rejestrze  Sądowym  we  Wrocławiu  24  stycznia  2002  r.  działalność 
Stowarzyszenia   skierowana  została  na  współpracę  z  miastem  partnerskim 
Milicza  –  Lohr  nad  Menem,  gdzie  działa  od  wielu  lat  Stowarzyszenie 
Partnerskie Lohr.

              Na walnym zebraniu 20.02.2002 r. wybrano władze  stowarzyszenia, w 
      skład zarządu weszli:
      Czesław Sadrakuła – prezes,
      Joanna Tyrakowska – Jarosz – wiceprezes,
      Franciszek Biernacki              -      „
    Robert Szlachetka – skarbnik
    Violetta Czerkiewska     - członek Zarządu
     Edyta Jachimowska    -     „         „    
W skład Komisji Rewizyjnej  wchodzili:
Janusz Rabiega -  w późniejszym czasie zrezygnował z przewodniczenia Komisji i z 
członkostwa ,
Barbara Sofińska – Bałabuch
Sylwia   Szydłowska-  Małecka  –  która  w  późniejszym  czasie  zrezygnowała  z 
członkostwa w Komisji.
W pracach Zarządu  przestała także uczestniczyć p. Joanna Tyrakowska – Jarosz.
Obecny skład władz Stowarzyszenia:
Zarządu: Czesław Sadrakuła
                Violetta Czerkiewska
                 Franciszek Biernacki
                 Anna Małecka
                 Edyta Jachimowska
                 Jolanta Wybierała 
                 Robert Szlachetka 

       2. Praca Stowarzyszenia przebiega w oparciu o plan pracy, który jest konfrontowany z 
          podobnymi planami Lohr i z tego rodzi się harmonogram współpracy, który jest 
          realizowany.

     W ramach realizacji planów i harmonogramów pracy w latach 2002 – 2005 wykonano 
    następujące zadania:

• zorganizowano  i  przeprowadzono  międzynarodowe  sympozjum  ekologiczne, 
finansowo wsparte  przez Fundację Batorego,

• zorganizowano i przeprowadzono międzynarodowy obóz letni na Karłowie dla 
30 osób z tego 10 z Lohr,

• zorganizowano letni obóz fotograficzny w Miliczu w 2004 r.
• zorganizowano i przeprowadzono obóz letni w Niemczech ,
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Wszystkie ostatnio zorganizowane projekty finansowane były w oparciu o środki 
unijne lub Fundacji .

Po za tym należy nadmienić sprawy:
• doprowadzenia do finału sprawy  tablic informujących o partnerstwie,
• otwarcie i działalność Saloniku  Europejskiego,
• udział grup w organizowanych sympozjach,
• udział biegaczy z Lohr w Biegu Baryczan,
• mecz tenisa stołowego,
• wyjazd  chóru „Laudate Dominum” do Lohr,
• przyjazd i koncerty Stadtkapele Lohr do Milicza,
• wyjazd grupy miliczan na Światowe Dni Młodzieży w Kolonii,
• szeroko pojęta wymiana uczniów,
• praktyki uczniów szkół ponadgimnazjalnych  w Lohr,
• pierwszy kontakt z miastem Bar na Ukrainie,
• wymiana oficjalnych delegacji oraz prywatne kontakty.

Na  poparcie  przedstawionych  działań  zostały  przytoczone  liczby 
uczestników różnych form współpracy. 

                 Plany na 2006 r.:
• jubileusz 5 –lecia współpracy,
• wymiana dzieci i młodzieży,
• wymiana grup zawodowych,
• wymiana kulturalna,
• wymiana sportowa.

             Podziękował Burmistrzom p. Wallowi i Mielochowi oraz  wiceburmistrzom obu 
         kadencji , Radzie Miejskiej obecnej i poprzedniej kadencji za przychylność. Wyraził 
         nadzieję, że przychylność przyszłych władz sprawi, że będziemy święcić przyszłe 
         jubileusze.  
           Zapewnił, że Stowarzyszenie nadal chce i będzie kontynuować rozpoczęte dzieło z 
         korzyścią dla obu miast i społeczeństw, liczą na wsparcie Rady  Miejskiej oraz 
         sponsorów.

Przewodniczący   Rady  Edward Rybka podziękował  za  złożoną  informację  i  złożył 
życzenia dalszej dobrej współpracy.

   Poinformował  Radę,  że  wpłynęło   pismo od  Komisji  Rewizyjnej  informujące  o 
zakończonej kontroli. Następnie odczytał tekst pisma i wyjaśnił przyczynę nie ujęcia w 
porządku  obrad  sesji  tego  zagadnienia.  Prosił  o  wypracowanie  projektu  uchwały 
kończącego sprawę, zapowiedział przekazanie całości materiałów do  komisji Rady. 

( pismo i protokół – zał. nr 11)
         Radny Stanisław Kuśnierz zwrócił uwagę na to, że działania kontrolne Komisji 
         Rewizyjnej zostały zakończone i o tym został poinformowany Przewodniczący Rady, w 
          związku z tym należy sprawą się zająć i  nie przeciągać jej w czasie.

         Do wypowiedzi radnego odniósł się Przewodniczący Rady Edward Rybka, który 
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      przypomniał, iż Rada wniosek do Komisji skierowała już 27 października i od tego czasu 
      odbywa się już piata sesja  Rady, w związku z tym twierdzenie o przedłużaniu sprawy są 
      nie na miejscu zwłaszcza , że Komisja nie wypracowała projektu uchwały, który winna do 
      Rady  złożyć. Zapowiedział, że jeśli będzie taka wola Rady, to sprawę umieści w 
      porządku  obrad następnej sesji , ale oczekuje na wypracowanie projektu  stanowiska 
      Rady.
     
      Radny Dariusz Stasiak uważa, że doszło do skandalu co potwierdzają ustalenia Komisji 
      Rewizyjnej, uważa iż należy  rozświetlić rolę p. Miłkowskiej w całej tej sprawie.

      Przewodniczący Rady powtórzył, że p. Hołobyn w dniu 7 marca br. złożył pismo 
      informujące o tym, że Komisja skończyła czynności kontrolne , jednakże nie 
     przygotowała projektu uchwały  w tej sprawie, który winien wieńczyć koniec kontroli i 
     być przedmiotem rozpatrzenia Rady.   Zapowiedział, że  dostarczony materiał – pismo i 
       protokół  zostanie skopiowany i  przesłany radnym

      Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stefan  Holobyn zabierając głos powiedział że chce 
       poinformować Radę o efektach kontroli, a do tego nie potrzeba odrębnego punktu w 
      porządku obrad.

     Wyraził stanowisko, że radnym należy przekazać pismo zawierając wnioski Komisji.
Powiedział także, że zespół kontrolny  badający sprawę składał się z 3 osób, z tego 2 
członków Komisji Rewizyjnej: p. E. Musiałowska  jako  przewodnicząca zespołu  i p. K. 
Ugorek.  Z  Komisji  Oświaty  Kultury  i  Kultury  Fizycznej  został  oddelegowany  p. 
Bronisław Bienkiewicz.
Dokonano ustaleń:
1) przydział mieszkania bezprawny,
2) umowa zawarta z niekorzystnymi skutkami dla Gminy tj. najemca może wystąpić do 

Burmistrza o wykup mieszkania za 20 % jego wartości,
3) winę ponosi Wiceburmistrz.

       Stwierdził, że czynności kontrolne zostały zakończone, brakuje tylko wniosków bowiem 
są trudności z ich sformułowaniem.  Nie można też  ocenić czy to tylko był epizod, czy to jest 
sytuacja  stała  –  nie  ma  list,  nie  konsultuje  się  z  prawnikiem  ,  radcą  prawnym  czy 
kierownikiem wydziału.

Radna Elżbieta Musiałowska protestowała wobec stwierdzeń  radnego Hołobyna.

Przewodniczący Komisji Stefan Holobyn kontynuując swoja wypowiedź  zastanawiał się- czy 
można  formułować  wniosek  o  wyciągnięcie  konsekwencji  służbowej  -  stawiać  wnioski 
dyscyplinarne?  A jeśli Burmistrz odpowie – nie udzielę , to co wówczas,  a jak oświadczy – 
zwrócę uwagę, porozmawiam – to co wtedy?

    Powiedział, że Pani Burmistrz wydawała Mu się osobą rozważną i ostrożną , a tu takie 
działanie. Zastanawiał się co do innych konsekwencji mogących wynikać z tej sprawy – może 
należy domagać się unieważnienia tej umowy?  pozostaje pytanie – kto w tym przypadku jest 
właściwym organem ? Uważa, że bez porozumienia z Burmistrzem nie osiągnie się żadnego 
efektu  i  jak  poinformował  półtora  miesiąca  temu  wystąpił  do  Burmistrza  z  propozycją 
rozmowy w tej sprawie. Spotkanie się nie odbyło (  propozycja była składana  w obecności  
świadków). Burmistrz  mógł  już  zareagować  i  wyciągnąć  konsekwencje  wobec  swego 
zastępcy – np. wpis do akt personalnych.
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     Uważa, żeby wyrobić sobie obraz o funkcjonowaniu sprawy przydziału mieszkań, to 
należy zbadać całość gospodarki lokalami. Mówi się, że najemca poniósł spore nakłady, ale 
nie wiadomo jakie, nie wiadomo co było robione, brak jest bowiem protokołu  lub kosztorysu 
zaakceptowanego przez wynajmującego.
W imieniu Komisji  Rewizyjnej  zwrócił  się  do wszystkich  komisji  Rady o  współpracę  i 
pomoc w zakończeniu sprawy.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  nie  przewiduje  debaty  w  tej  sprawie  i  jak  już 
wcześniej  zapowiedział   kopie  dokumentów  będą  przesłane  do  radnych  i  oczekuje 
stanowiska  w formie uchwały.

Radny Stefan Hołobyn  zaapelował  do radnych o współpracę  w przygotowaniu projektu 
uchwały.

Burmistrz Ryszard Mieloch powiedział, że radnego Stefana Hołobyna przez dłuższy czas nie 
było  w Miliczu w związku z tym były problemy z ustaleniem terminu spotkania. Twierdził 
ponadto, że to On podjął decyzję o przyznaniu lokalu i ponosi za to odpowiedzialność oraz 
oświadczył, że nie złamał  ustawy.

Radny  Bronisław   Bienkiewicz  zaprotestował  wobec  publikacji  jaka  miała  miejsce  w 
„kurierze milickim  w dniu 15.02 br.  a donosiła jakoby ojciec Rydzyk namawiał do ”palenia 
innowierców”. Mówił, że jest wolność wyznania a nie kto inny jak komuniści mordowali 
księży. Katolicy nie mordowali-  „ stosów nie było”.

Radny Dariusz Stasiak odnosząc się do wypowiedzi  Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 
proponował, aby skorzystać z opinii prawnych i  zachęcał  do wystąpienia o  sporządzenie 
takiej  opinii.  Twierdził,  że  powstała  taka  sytuacją,  którą  można  zgłosić  do  prokuratury. 
Odniósł się także do zachowania Burmistrza, który wg radnego zachowuje się niewłaściwie; 
uśmiecha się, patrzy w górę- postępowanie takie  określił  to jako hipokryzję i  cynizm ze 
strony  Burmistrza.  Pytał  –  kto  podpisał  umowę?  Wystąpienia  Burmistrza  określał  jako 
kampanię  wyborczą.  Zaproponował  Burmistrzowi  rozważenie  potrącania  z  pensji  p. 
Burmistrz miesięcznie kwoty  5 tys. zł. w związku z koniecznością pokrycia różnicy wartości 
mieszkania  (  wartość rynkowa rzeczonego  mieszkania szacowana jest  na 50-60 tys.  zł  i  
chodzi o różnicę-  80%  upust z tytułu możliwości uzyskania bonifikaty.)

   Wnioskował także o udostępnienie  radnym  dokumentów z przeprowadzonego audytu na 
OSIR, prosił aby te dokumenty były dostępne dla radnych, a by nie trzeba było za każdym 
razem występować z pisemnym wnioskiem o ich  udostępnienie.

Przewodniczący Komisji Oświaty  Tadeusz Hupało powiedział, że nie ustalił jeszcze terminu 
posiedzenia Komisji w sprawie OSIR i wyraził  myśl, że materiały będą przekazane radnym.

Burmistrz  Ryszard  Mieloch  zwracał  uwagę  radnych  na  to,  że  audyt  nie  jest  kontrolą. 
Zapewnił, że dokument  będzie dostępny dla radnych.

Radny Edward Milian wyraził stanowisko, że nie podoba Mu się ton prowadzonej debaty.

Przewodniczący  Rady   powiedział,  że  p.  Hołobyn  ładnie  wyjaśnił   efekt  prowadzonego 
postępowania kontrolnego Komisji Rewizyjnej. Stwierdził, że  w dniu dzisiejszym nie ma 
potrzeby dalszego ciągnięcia sprawy. Uspakajał – do kupna mieszkania jeszcze nie doszło, 
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procedura  jest  długa  i  wymaga  opiniowania    Komisji  Rady.  Zapowiedział,  że  skieruje 
materiały do radnych i prosi Komisję o zajęcie się sprawą i wypracowanie projektu uchwały.

W związku  z  wyczerpaniem porządku  obrad   XXXIX sesji   Rady  Miejskiej  w Miliczu, 
Przewodniczący  Rady  podziękował  wszystkim  za  udział  w  sesji  i  o  godz.  16,30  ogłosił 
zamknięcie  obrad XXXIX sesji Rady Miejskiej w Miliczu.
 

Protokółowała                                                               Przewodniczący Rady

Halina Kusch                                                                    Edward Rybka
(inspektor)
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